
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 4/2008 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 123/2008 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Μη γενίκευση συζήτησης επί 
επερωτήσεως της δημοτικής συμβούλου 
κ. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή. 

 
       Σήμερα 3 Μαρτίου του έτους 2008 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 28-2-2008 γραπτή πρόσκληση του 
Αντιπροέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 
«Κύρωση του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  24 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Πρόεδροι 
                                                                                                   Τοπικών Συμβουλίων 

1. Μ. Σουμελίδης Π. Τσαπαρόπουλος Σ. Διαμαντής 
2. Δ. Δάσκαλος Σ. Παναγιωτίδης Ι. Καπετανίδης 
3. Τ.  Χατζηαθανασίου Ι. Ακριβόπουλος Ι. Ταρασίδης 
4. Γ.  Μιχαηλίδης    
5. Π. Παυλίδης   Απόντες Πρόεδροι Τ.Σ. 
6. Σ. Μηλιόπουλος   Σ. Κρομμύδας 
7. Ν. Μωυσιάδης   Η. Σοφιανίδης 
8. Α. Δελαβερίδης   Π. Ποταμόπουλος 
9. Α.  Τσιάρας   Π. Πιτούλιας 

10. Ν. Τσιαμήτρος   Γ. Μανακούλης 
11. Ν. Μαυροκεφαλίδης   Β. Ρήσσου 
12. Κ. Συμεωνίδης    
13. Μ. Τρανίδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση 

αποχώρησαν οι κ.κ. Τ. Χατζηαθανασίου, Χ. Γεωργιάδης, Ι. 
Ταρασίδης.  
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 122/2008 απόφασης προσήλθε 
ο κ. Μ. Σουμελίδης.  
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 123/2008 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Τ. Χατζηαθανασίου, Κ. Συμεωνίδης, Ε. 
Σοφιανίδης και αποχώρησε ο κ. Μ. Σουμελίδης. 
4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 124/2008 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Μ. Σουμελίδης και αποχώρησε ο κ. Ε. Σοφιανίδης. 

14. Α. Παπαστεργίου 
15. Γ. Κάκαρης 
16. Χ. Σκουμπόπουλος 
17. Χ. Γεωργιάδης 
18. Β. Γιαννουλάκης 
19. Ε. Σοφιανίδης 
20. Μ. Σακαλής 
21. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 125/2008 απόφασης 

αποχώρησαν οι κ.κ. Ι. Καλαϊτζίδης, Γ. Ορφανίδης, Σ. Διαμαντής.  
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 126/2008 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Ι. Καλαϊτζίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Μ. 
Σουμελίδης, Τ. Χατζηαθανασίου, Κ. Συμεωνίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 130/2008 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Μ. Τρανίδης. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 132/2008 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Δελαβερίδης, Ε. Γουναράς. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 153/2008 απόφασης προσήλθε 
ο κ. Ε. Γουναράς. 

22. Ε. Γουναράς 
23. Ι. Καλαϊτζίδης 
24. Γ. Ορφανίδης 

 
 



Στη συνέχεια ο προεδρεύων αντιπρόεδρος, εισηγούμενος το 1ο θέμα της 
ημερήσιας διάταξης, έθεσε υπόψη του συμβουλίου την από 27-2-2008 επερώτηση της 
δημοτικής συμβούλου Μαρίας Τσιαμήτρου-Καραχατζή, που έχει ως εξής: 

Κα Δήμαρχε, 
Στη συνεδρίαση του Δημοτικού Συμβουλίου της 18ης Φεβρουαρίου 2008, σας 

ερώτησα, σύμφωνα με τις διατάξεις του κανονισμού εργασιών του Δημοτικού 
Συμβουλίου:  

1.- Εάν κοινοποιήθηκε στο Δήμο η απόφαση του ΣΤΕ σχετικά με την 
ακύρωση της απόφασης ΥΠΠΟ για την κατάχωση τμήματος του ρωμαϊκού δρόμου 
για την αμφιδρόμηση της οδού Μητροπόλεως. 

2.- Τι προτίθεσθε να κάνετε ως διοίκηση του Δήμου για το θέμα που 
απασχόλησε την πόλη μας για μία δεκαετία περίπου και 

3.- εάν ο δήμος εξουσιοδότησε δικηγόρο προκειμένου να υποστηρίξει τα 
συμφέροντά του στη συζήτηση ενώπιον του ΣΤΕ της αίτησης ακύρωσης των υπ΄ 
αριθμ. 565/04 και 272/05 αποφάσεων του Δ.Σ. που αφορούσαν η μεν πρώτη την 
έγκριση της μελέτης κυκλοφοριακών ρυθμίσεων για την αμφιδρόμηση της οδού 
Μητροπόλεως, η δε δεύτερη την έγκριση κυκλοφοριακών ρυθμίσεων για τις οποίες 
προσέφυγε στο ΣΤΕ η κίνηση πολιτών Βέροιας και ένας συμπολίτης του εξωτερικού, 
κάτοικος Βουκουρεστίου.  

Επειδή κα Δήμαρχε, δεν μου απαντήσατε στις ερωτήσεις που έκανα στη 
συνεδρίαση της 18ης Φεβρουαρίου του Δ.Σ. σας επερωτώ, σύμφωνα με τις διατάξεις 
του κανονισμού εργασιών του Δ.Σ.: 

1.- Γιατί συνεχίζετε την εκτέλεση του έργου της ανάπλασης της πλατείας 
Ωρολογίου δεδομένου ότι αυτό είναι άρρηκτα συνδεδεμένο με την αμφιδρόμηση της 
οδού Μητροπόλεως; 

2.- Προτίθεσθε ναι ή όχι να υλοποιήσετε την απόφαση του ΣΤΕ για 
επαναφορά του δρόμου στην προτεραία κατάσταση; 

3.- Γιατί δεν εξουσιοδοτήσατε δικηγόρο του Δήμου να υποστηρίξει τα 
συμφέροντά του στην εκδίκαση της αίτησης ακύρωσης της κίνησης πολιτών ενώπιον 
του ΣΤΕ στις 5-12-2008; 

4.- Γιατί, ενώ δεν είχε εκδοθεί η απόφαση του ΣΤΕ στο κυρίως θέμα της 
ακύρωσης ή όχι της απόφασης του Υπουργού Πολιτισμού, εσείς με την υπ΄ αριθ. 
411/9-7-2007 απόφαση της Δ.Ε. απαγορεύσατε να παραστεί δικηγόρος του Δήμου 
στην εκδίκαση της παραπάνω αίτησης ακύρωσης των αποφάσεων του Δ.Σ. που 
αφορούσαν τις κυκλοφοριακές ρυθμίσεις; Πιστεύω ότι αντιλαμβάνεστε κα Δήμαρχε 
γιατί το λέω αυτό. 

5.- Πιστεύετε ναι ή όχι στη συνέχεια λειτουργίας του Δήμου ανεξαρτήτως των 
εκλεγμένων Δημοτικών Αρχών; 

6.- Ως πότε θα άγεσθε και θα φέρεσθε από μεμονωμένα συμφέροντα πολιτών, 
συμφέροντα κινήσεων πολιτών που εξυπηρέτησαν εκλογικά και μόνο συμφέροντα 
του συνδυασμού σας; 

7.- Θα συνεχίσετε τις μυστικές συσκέψεις με οπαδούς και κινήσεις πολιτών 
του συνδυασμού σας σε βάρος των συμφερόντων του συνόλου των δημοτών; 

8.- Συμφωνείτε ναι ή όχι στην πρόταση του συνδυασμού μας που εκφράσθηκε 
σε συνέντευξη του επικεφαλής του συνδυασμού μας κ. Χρήστου Σκουμπόπουλου για 
διεξαγωγή δημοψηφίσματος σε ένα από τα μεγάλα θέματα του Δήμου; 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

Τσιαμήτρου: Κα Δήμαρχε στη συνεδρίαση του Δ.Σ. της 18ης Φεβρουαρίου 
2008, σας ερώτησα, σύμφωνα με τις διατάξεις του κανονισμού εργασιών του 
Δημοτικού Συμβουλίου: 1ον Εάν κοινοποιήθηκε στο Δήμο η απόφαση του ΣΤΕ 
σχετικά με την ακύρωση της απόφασης του υπουργού Πολιτισμού για την κατάχωση 
τμήματος του ρωμαϊκού δρόμου για την αμφιδρόμηση της οδού Μητροπόλεως, 2ον Τι 



προτίθεσθε να κάνετε ως διοίκηση του Δήμου για το θέμα που απασχόλησε την πόλη 
μας για μία δεκαετία περίπου και 3ον εάν ο δήμος εξουσιοδότησε δικηγόρο 
προκειμένου να υποστηρίξει τα συμφέροντά του στη συζήτηση ενώπιον του ΣΤΕ της 
αίτησης ακύρωσης των υπ΄ αριθμ. 565/04 και 272/05 αποφάσεων του Δ.Σ. που 
αφορούσαν η μεν πρώτη την έγκριση της μελέτης κυκλοφοριακών ρυθμίσεων για την 
αμφιδρόμηση της οδού Μητροπόλεως, η δε δεύτερη την έγκριση κυκλοφοριακών 
ρυθμίσεων για τις οποίες προσέφυγε στο ΣΤΕ η κίνηση πολιτών Βέροιας και ένας 
συμπολίτης του εξωτερικού, κάτοικος Βουκουρεστίου. Επειδή κα Δήμαρχε, δεν μου 
απαντήσατε στις ερωτήσεις που έκανα στη συνεδρίαση της 18ης Φεβρουαρίου του 
δημοτικού συμβουλίου σας σας επερωτώ, σύμφωνα με τις διατάξεις του κανονισμού 
εργασιών του Δ.Σ.: 

1.- Γιατί συνεχίζετε την εκτέλεση του έργου της ανάπλασης της πλατείας 
Ωρολογίου δεδομένου ότι αυτό είναι άρρηκτα συνδεδεμένο με την αμφιδρόμηση της 
οδού Μητροπόλεως; 

2.- Προτίθεσθε ναι ή όχι να υλοποιήσετε την απόφαση του ΣΤΕ για 
επαναφορά του δρόμου στην προτεραία κατάσταση; 

3.- Γιατί δεν εξουσιοδοτήσατε δικηγόρο του Δήμου να υποστηρίξει τα 
συμφέροντά του στην εκδίκαση της αίτησης ακύρωσης της κίνησης πολιτών ενώπιον 
του ΣΤΕ στις 5-12-2008; 

4.- Γιατί, ενώ δεν είχε εκδοθεί η απόφαση του ΣΤΕ στο κυρίως θέμα της 
ακύρωσης ή όχι της απόφασης του Υπουργού Πολιτισμού, εσείς με την υπ΄ αριθ. 
411/9-7-2007 απόφαση της Δ.Ε. απαγορεύσατε να παραστεί δικηγόρος του Δήμου 
στην εκδίκαση της παραπάνω αίτησης ακύρωσης των αποφάσεων του Δ.Σ. που 
αφορούσαν τις κυκλοφοριακές ρυθμίσεις; Πιστεύω ότι αντιλαμβάνεστε κα Δήμαρχε 
γιατί το λέω αυτό. 

5.- Πιστεύετε ναι ή όχι στη συνέχεια λειτουργίας του Δήμου ανεξαρτήτως των 
εκλεγμένων Δημοτικών Αρχών; 

6.- Ως πότε θα άγεσθε και θα φέρεσθε από μεμονωμένα συμφέροντα πολιτών, 
συμφέροντα κινήσεων πολιτών που εξυπηρέτησαν εκλογικά και μόνο συμφέροντα 
του συνδυασμού σας; 

7.- Θα συνεχίσετε τις μυστικές συσκέψεις με οπαδούς και κινήσεις πολιτών 
του συνδυασμού σας σε βάρος των συμφερόντων του συνόλου των δημοτών; 

8.- Συμφωνείτε ναι ή όχι στην πρόταση του συνδυασμού μας που εκφράσθηκε 
σε συνέντευξη του επικεφαλής του συνδυασμού μας κ. Χρήστου Σκουμπόπουλου για 
διεξαγωγή δημοψηφίσματος σε ένα από τα μεγάλα θέματα του Δήμου; 

Μιχαηλίδης: Διαδικαστικά. Νομίζω κε Πρόεδρε ότι θα έπρεπε να είχατε 
διακόψει την κα Τσιαμήτρου όταν είπε: «θα άγεσθε και θα φέρεσθε από μεμονωμένα 
συμφέροντα πολιτών». Νομίζω λοιπόν ότι ο θεσμός του Δημάρχου, ο Δήμαρχος ή η 
Δήμαρχος ποτέ δεν άγεται και φέρεται για συμφέροντα πολιτών αλλά εκπροσωπεί 
συμφέροντα του δήμου κι έπρεπε να τη διακόψετε ή να τη συμμορφώσετε σε ό,τι 
αφορά τα λεγόμενά της. Θίγει το συμβούλιο κε Πρόεδρε. 

Προεδρεύων: Ο καθένας είναι υπεύθυνος γι’ αυτά που λέει και κρίνεται και 
δόξα τον Θεό έχει εδώ και δημοσιογράφους και κόσμο για να κρίνει. 

Δελαβερίδης: Μετά από την απάντηση που θα δώσει η κα Δήμαρχος κάνω 
πρόταση να γενικευτεί η συζήτηση ώστε να πάρουμε κι εμείς μέρος. 

Δήμαρχος: Και διάβασα τα ερωτήματα της κας Τσιαμήτρου και την άκουσα 
με προσοχή και βεβαίως δεν είναι η πρώτη φορά που τίθενται αυτά τα ζητήματα σ΄ 
αυτή την αίθουσα και που έχουν σχέση με την οδό Μητροπόλεως. Θα ξεκινήσω από 
ένα-ένα τα σημεία της επερώτησης και το πρώτο λέει γιατί συνεχίζουμε την εκτέλεση 
του έργου της ανάπλασης της πλατείας Ωρολογίου δεδομένου ότι αυτό είναι άρρηκτα 
συνδεδεμένο με την αμφιδρόμηση της οδού Μητροπόλεως. Θέλω να ρωτήσω κι εγώ 
με ποιόν τρόπο εννοείται κα συνάδελφος ότι είναι συνδεδεμένη η ανάπλαση της 



πλατείας Ωρολογίου με την αμφιδρόμηση της οδού Μητροπόλεως; Μήπως επειδή, 
απλά στο σχέδιο της πλατείας υπάρχουν δύο βελάκια που δηλώνουν την διπλή 
κατεύθυνση ή μήπως θέλετε να πείτε ότι όλος ο σχεδιασμός της πλατείας στηρίχθηκε 
στην αμφιδρόμηση; Θα σας απαντήσω κι επί της ουσίας, γιατί συνεχίζεται το έργο 
που βέβαια το έχουμε πει εκατό φορές εδώ μέσα αλλά προφανώς ψάχνετε ένα λόγο 
για να φέρετε κάποιο θέμα στο Δ.Σ. Δυστυχώς όμως το θέμα που επιλέξατε δεν σας 
αβαντάρει. Θα πρέπει να σας θυμίσω ότι υπήρχαν και πολλά σχόλια και πολλά 
δημοσιεύματα και πολύ συζήτηση έγινε σ΄ αυτή την αίθουσα για το κυκλοφοριακό 
χάος που αναμένετο εφόσον ολοκληρωθεί η πλατεία και μάλιστα θα πρέπει να σας 
θυμίσω ότι αυτό το είχαν παραδεχθεί και οι μελετητές, η κα Πιτσιάβα είχε 
επικαιροποιήσει την κυκλοφοριακή μελέτη και την έφερε εδώ κι όταν ρωτήθηκε αν 
με τη διπλή κυκλοφορία θα αποφορτισθεί η οδός είχε απαντήσει αρνητικά και ήταν 
σαφέστατο αυτό και υπάρχουν και τα πρακτικά του Δ.Σ. Πέρα όμως απ’ αυτό θα 
ήθελα να αναλογισθείτε ακριβώς τι μας προτείνετε αυτή τη στιγμή. Λέτε να 
σταματήσει το έργο της πλατείας Ωρολογίου. Αναλογισθείτε τι μας προτείνετε γιατί 
εδώ δεν συζητάμε για να περνάει η ώρα μας αλλά θέτουμε κάποια ζητήματα σοβαρά 
και μεγάλα που αφορούν και στη λειτουργία της πόλης αλλά και στην ποιότητα ζωής 
των κατοίκων αυτής της πόλης. Εννοείτε να σταματήσουμε το έργο και να 
παραγγείλουμε μία καινούργια μελέτη και να μένει εκεί το έργο και να χάσκει όταν 
ήσασταν αντιδήμαρχος τεχνικών και ξέρετε πολύ καλά ότι αυτές οι ημερομηνίες είναι 
ιδιαιτέρως πιεστικές. Να μείνει δηλαδή ανοιχτή αυτή η πληγή μέσα στο κεντρικότερο 
σημείο της πόλης κι από εκεί και πέρα εμείς να σκεφτόμαστε τι θα κάνουμε 
γενικότερα με την οδό Μητροπόλεως αφού είχαμε και την απόφαση του Συμβουλίου 
Επικρατείας την οποία σας λέγαμε να αναμένετε πριν προχωρήσετε σε βιαστικές 
κινήσεις οι οποίες και πολυέξοδες ήταν και οι οποίες μας φέρνουν τώρα σ΄ αυτό το 
σημείο. Θα επαναλάβω ξανά ότι ξέρετε τι σημαίνει να σταματήσει αυτό το έργο κι αν 
δεν το ξέρετε να σας πω ότι πρώτα πρέπει να αποζημιώσουμε τον εργολάβο, 
δεύτερον να δώσουμε στην Ευρωπαϊκή Ένωση πίσω τα χρήματα που πήραμε μέχρι 
σήμερα γι’ αυτό το έργο, τρίτον να χάσουμε δια παντός την αξιοπιστία μας ως Δήμος 
ως προς την ικανότητά μας να διαχειριστούμε και να ολοκληρώσουμε ένα έργο. Ήδη, 
σε μία τετραετία, χάσαμε πολλές ευκαιρίες για χρηματοδοτήσεις από το Γ΄ ΚΠΣ. 
Αγκομαχούμε λοιπόν κυριολεκτικά για να ολοκληρώσουμε τα σχέδια που 
σχεδιάστηκαν τα οποία σχεδιάστηκαν και εντάχθηκαν επί της δημοτικής αρχής του κ. 
Χασιώτη και αδράνησαν επί των ημερών σας προκειμένου να πείσουμε ότι έχουμε 
την ικανότητα να διαχειριστούμε έργα ως Δήμος. Μας λέτε λοιπόν να σταματήσουμε 
τις εργασίες παρότι πρέπει να αποδείξουμε ότι μπορούμε ως δήμος να εκτελέσουμε 
έργα γιατί μπροστά μας υπάρχει και η πρόκληση του Δ΄ ΚΠΣ. Θα πρέπει προφανώς 
να το επαναλάβω για άλλη μία φορά ότι εμείς καταψηφίσαμε, ως αντιπολίτευση την 
προηγούμενη τετραετία, γιατί δεν υπήρχε κυκλοφοριακή μελέτη και προβλεπόταν το 
χάος και προσπαθούμε να κάνουμε πολλές διορθωτικές κινήσεις και όσο επιτρέπεται 
βέβαια γιατί ξέρετε καλά ότι δεν μπορούμε να κάνουμε παρεμβάσεις σ΄ αυτά τα έργα 
του Π.Ε.Π.. Την εφαρμόζουμε λοιπόν αυτή τη μελέτη γιατί οφείλουμε να δείξουμε ως 
δήμος απορροφητικότητα και μάλιστα χωρίς τη δυνατότητα να κάνουμε 
τροποποίηση. Πάω στο δεύτερο σκέλος της ερώτησή σας για το τι προτιθέμεθα να 
κάνουμε προκειμένου να υλοποιήσουμε την απόφαση του ΣΤΕ για επαναφορά του 
δρόμου στην προτεραία κατάσταση. Εγώ δεν θέλω να πω στερνή μου γνώση να σ΄ 
είχα πρώτα ή τι καλά σας τα λέγαμε αλλά δεν μας ακούγατε, μακριά από εμένα όλα 
αυτά. Θυμάστε καλά, υπάρχουν και τα πρακτικά που έχω κι εδώ όπου σας έλεγα και 
μάλιστα με καλό και ευγενικό τρόπο και όχι αλαλάζοντας γιατί δεν περιμένετε και 
προχωράτε σ΄ αυτό το έργο αφού περιμένουμε απόφαση του ΣΤΕ. Ρωτάτε λοιπόν αν 
πρόκειται να υλοποιηθεί η απόφαση του ΣΤΕ και επιδεικνύετε επικίνδυνη άγνοια όχι 
μόνο για το έργο αλλά και για το  πως πρέπει να συμπεριφερόμαστε απέναντι στους 



νόμους του ελληνικού κράτους και πραγματικά αυτό με ανησυχεί, δηλ. έχουμε μία 
απόφαση του ΣΤΕ κι εμείς θα πούμε ότι δεν την υλοποιούμε; Εμείς τουλάχιστον δεν 
θα το πούμε. Θα πρέπει να κατανοήσει ο καθένας ότι δεν υπάρχει άλλη επιλογή. 
Οφείλουμε να πειθαρχήσουμε στην απόφαση του ΣΤΕ. Πώς είναι δυνατόν, ως αρχή, 
να απαιτούμε διαρκώς και καθημερινά με διάφορους τρόπους από τους πολίτες, 
υπακοή στους νόμους κι εμείς, επειδή είμαστε αρχή, επειδή έχουμε εξουσία να 
αυθαιρετούμε. Εγώ δεν το κατανοώ και δεν είναι μέσα στις δικές μας αρχές. Εμείς 
λέμε ότι δεν θα πρέπει να γίνουν τα πράγματα βιαστικά και το οποίο ανακοίνωσα και 
όσες φορές ρωτήθηκα και από τα μέσα ενημέρωσης δηλ. ότι θα πρέπει να 
μελετήσουμε όλους τους παράγοντες και να δώσουμε μία οριστική λύση. Η πόλη δεν 
μπορεί να ταλαιπωρείται διαρκώς μια με το ένα και μια με το άλλο γιατί δεν θέλουμε 
να βάλουμε σε περιπέτειες και τους συμπολίτες μας και βεβαίως δεν θέλουμε να τους 
επιβαρύνουμε και οικονομικά αφού κάποια χρήματα ξοδεύτηκαν και τους 
επιβαρύνατε προχείρως σκεπτόμενοι και προχείρως ενεργώντας. Ξέρετε ότι πάντοτε 
τα λάθη, τις αβλεψίες, τις προχειρότητες, τις βιαστικές κινήσεις τις πληρώνει ο 
πολίτης και κυριολεκτικά και μεταφορικά. Πριν προχωρήσουμε εμείς σε οποιαδήποτε 
ενέργεια θα πρέπει να γίνουν οι σωστές μελέτες και ήδη προχωρήσαμε προς αυτή την 
κατεύθυνση. Το κυκλοφοριακό στην οδό Μητροπόλεως συνδέεται άμεσα με το 
κυκλοφοριακό πρόβλημα της πόλης κάτι που λέμε, επαναλαμβάνουμε και 
πιστεύουμε. Δεν είναι το κυκλοφοριακό πρόβλημα της πόλης το πρόβλημα  ενός 
δρόμου όπως και ο ένας δρόμος δεν είναι όλο το κυκλοφοριακό. Η ανάδειξη των 
αρχαιοτήτων, από την άλλη μεριά, που μας υποχρεώνει η απόφαση του ΣΤΕ, απαιτεί 
μία νέα μελέτη και είμαστε ήδη σε επαφή με την ΙΖ΄ Εφορεία Προϊστορικών και 
Κλασσικών Αρχαιοτήτων προκειμένου αυτή να ξεκινήσει. Έχω συζητήσει ήδη με την 
κα Ακαμάτη, έχουμε στείλει και το απαιτούμενο έγγραφο ώστε να μελετήσει η 
Εφορεία το ζήτημα που προκύπτει και νομίζω ότι αυτή είναι η σωστή, η μεθοδική και 
η πρέπουσα σειρά των πραγμάτων. Θα μελετήσουμε όλες τις παραμέτρους και θα 
προχωρήσουμε όταν θα είμαστε έτοιμοι και να είστε σίγουροι ότι θα ενημερώσουμε 
και πάρα πολύ καλά όλους τους συμπολίτες μας. Μας ενδιαφέρει να έχουμε την 
μεγαλύτερη δυνατή κοινωνική συναίνεση γιατί το ζήτημα κρίνουμε ότι είναι 
ιδιαιτέρως σοβαρό. Επίσης μας ενδιαφέρει να το λύσουμε οριστικά, στα πλαίσια 
όμως πάντα της νομιμότητας. Όσον αφορά και το 3ο ερώτημά σας δηλ. γιατί δεν 
εξουσιοδοτήσαμε δικηγόρο του Δήμου να υποστηρίξει τα συμφέροντα του Δήμου, 
αυτό είναι σχετικό γιατί για τα συμφέροντα του Δήμου εξουσιοδοτείς έναν δικηγόρο 
να τα υποστηρίξει εφόσον χάνεις κάποια λεφτά, υπάρχει δηλ. κάτι αντικειμενικά 
αποδεδειγμένο ότι αφορά τα συμφέροντα του δήμου. Εάν το συγκεκριμένο θέμα 
εξυπηρετεί τα συμφέροντα του δήμου είναι απολύτως υποκειμενικό και υπάρχουν 
πολλές απόψεις γι’ αυτό. Επίσης σ΄ αυτό που ρωτάτε ότι «γιατί, ενώ δεν είχε εκδοθεί 
η απόφαση του ΣΤΕ στο κυρίως θέμα της ακύρωσης ή όχι της απόφασης του 
Υπουργού Πολιτισμού, εσείς με την υπ’ αριθ. 411/9-7-2007 απόφαση της 
Δημαρχιακής Επιτροπής απαγορεύσατε να παραστεί δικηγόρος του Δήμου», αυτό 
πάλι είναι ίδιο με το προηγούμενο. Μετά απ’ όλα αυτά ρωτάτε αν πιστεύουμε πως οι 
δημοτικές αρχές και η λειτουργία του δήμου έχουν συνέχεια και βεβαίως θέλω να πω, 
απαντώντας σ΄ αυτά τα τρία ζητήματα που θέτετε κα Τσιαμήτρου, ότι πιστεύουμε στη 
συνέχεια των δημοτικών αρχών όχι γιατί κάνουμε χάρη σε κανέναν αλλά γιατί είναι 
λογικό. Επί παραδείγματι κάποιος φεύγει από τη δημοτική αρχή και αφήνει χρέη, δεν 
θα τα πληρώσει ο επόμενος; Έτσι πιστεύω ότι είναι λογικό να πιστεύουμε στη 
συνέχεια των δημοτικών αρχών. Πιστεύουμε όμως και στις διαφορετικές απόψεις και 
στις διαφορετικές πολιτικές που μπορεί να υπάρχουν, γιατί κι αυτό είναι λογικό όπως 
το προηγούμενο που σας ανέφερα, κι αυτό είναι αυτονόητο στις δημοκρατίες διότι 
μόνο σε ολοκληρωτισμούς δεν υπάρχουν διαφορετικές πολιτικές παρά μόνο μία που 
υποχρεωτικά όλοι την ακολουθούν ενώ στη δημοκρατία υπάρχουν και διαφορετικές 



πολιτικές αλλά και διαφορετικές μέθοδοι προσέγγισης του στόχου. Μιας και μιλάμε 
για στόχους εμείς π.χ. λέμε για ανάπτυξη με ανθρώπινο πρόσωπο, για το πώς θα 
προσεγγίσουμε αυτόν τον στόχο όμως μπορεί να υπάρχει διαφορετική εκτίμηση και 
ανάμεσα στα μέλη αυτού του δημοτικού συμβουλίου συνολικά αλλά και ανάμεσα στα 
μέλη μιας δημοτικής παράταξης. Αυτά, κατά την ταπεινή μου άποψη, είναι 
αυτονόητα στις δημοκρατίες. Άλλη η πολιτική της προηγούμενης δημοτικής αρχής, 
της πλήρους και τυφλής πειθαρχίας και άλλη αυτή που εφαρμόζουμε εμείς και είναι 
του διαλόγου, του σεβασμού της διαφορετικής άποψης όχι βέβαια στους βασικούς 
πολιτικούς στόχους αλλά ενδεχόμενα στη μεθοδολογία όπως είπα και πριν. Γι’ αυτό 
και για να κλείσω αυτό το κομμάτι, κάποιοι ονομάζονται προοδευτικοί και κάποιοι 
συντηρητικοί, υπάρχουν αυτές οι διαφορές. Σας εξήγησα λοιπόν, με όλα αυτά που 
προανέφερα, πως και γιατί ελήφθη αυτή η απόφαση, για τα ερωτήματά σας 3ο και 4ο. 
Θέτετε ένα πολύ ενδιαφέρον ερώτημα για τη συνάντηση που είχαμε με την κίνηση 
πολιτών και μας κατηγορείτε για μυστικές συσκέψεις κ.λ.π. και το διασκεδάζω 
πραγματικά έτσι όπως το θέτετε, γιατί η συνάντηση με εκπροσώπους από την κίνηση 
πολιτών έγινε ύστερα από αίτημα της κίνησης πολιτών όπως έγινε και η συνάντηση 
με την κίνηση πολιτών της Κυριώτισσας και μακάρι να υπάρχουν κινήσεις πολιτών 
και μακάρι να γίνονται τέτοιες συναντήσεις. Όπως έγινε συνάντηση και με την 
Πρωτοβουλία Φορέων, μετά από αίτημά της ή μετά από δικό μας αίτημα κάτι που δεν 
έχει σημασία. Μακάρι να υπάρχουν ζωντανά κύτταρα στην κοινωνία, που είτε μας 
αρέσει η άποψή τους είτε όχι, είτε κρίνουν είτε υποστηρίζουν τις δημοτικές αρχές δεν 
έχει σημασία αλλά σημασία έχει να υπάρχουν αυτά τα ζωντανά κύτταρα της 
κοινωνίας που αναλαμβάνουν κάποιες πρωτοβουλίες για οποιοδήποτε θέμα ή 
συνολικότερα για κάποια θέματα. Η συζήτησή μας, όπως αναμένετο, είχε ιδιαίτερο 
ενδιαφέρον, το περιεχόμενό της το έχουμε ήδη γνωστοποιήσει στον τύπο κι άρα για 
μία μυστική συνάντηση δεν δίνει κάποιος δελτίο τύπου ή φωτογραφίες αλλά κοιτάζει 
να το κρατήσει μυστικό μέσα στις γωνιές του γραφείου του ή στους διαδρόμους. Σας 
είπα και πριν ότι η πόρτα του Δημαρχείου και της Δημάρχου είναι ανοιχτή για τον 
καθένα και ίσως παραπάνω ανοιχτή απ’ ότι συνηθίζεται ή συνηθίζονταν και μας 
ενδιαφέρει ν’ ακούσουμε ιδέες και προτάσεις από όλους, από οποιονδήποτε χώρο κι 
αν προέρχονται κι εάν αυτό εσείς δηλ. το ότι θέλουμε να συζητάμε, να βρισκόμαστε 
με τους συμπολίτες μας, ν’ ακούμε τις προτάσεις και απόψεις τους, το εκλαμβάνετε 
διαφορετικά κι εάν νομίζετε ότι συζητώντας με τους πολίτες μπορεί να φέρομαι και 
να άγομαι εγώ από τις απόψεις τους ή να κάνω μυστικές συσκέψεις είναι κάτι που 
είναι έξω από εμένα. Ίσως το σκέφτεστε γιατί προφανώς εσείς έτσι είχατε μάθει να 
λειτουργείτε και δεν υπονοώ τίποτα αλλά δεν μπορώ να το αντιληφθώ εγώ και για να 
το σκέφτεστε εσείς μάλλον ξέρετε καλύτερα από εμένα πως γίνονται αυτές οι 
μυστικές διαβουλεύσεις. Εξάλλου όλα αυτά νομίζω που αναφέρετε, τα λέτε γιατί τη 
συνάντηση πολιτών την πληροφορηθήκατε από δελτίο τύπου που δώσαμε στις 
εφημερίδες. Ξέρατε λοιπόν καλά ότι ζητήθηκε επισήμως ραντεβού και ξέρατε και τι 
συζητήσαμε. Η συνάντηση δεν έγινε σε κανένα μυστικό καταγώγι, έγινε στο 
Δημαρχείο, δόθηκε στις εφημερίδες για να τη μάθει όλος ο κόσμος και δεν έχω 
τίποτα άλλο να προσθέσω σ΄ αυτό. Μην κρίνετε εξ’ ιδίων τα αλλότρια. 

Για την πρόταση του δημοψηφίσματος, όπως τονίσαμε και τονίζουμε, μας 
ενδιαφέρει βεβαίως η άποψη των πολιτών και σε κρίσιμα ζητήματα θα 
χρησιμοποιήσουμε κάθε δυνατότητα που μας προσφέρεται και μας προσφέρει και ο 
καινούργιος κώδικας. Όμως για το συγκεκριμένο ζήτημα δεν αποφασίζουμε εμείς 
αλλά οφείλουμε να πειθαρχήσουμε στις αποφάσεις του ΣΤΕ κι αυτό εσείς ή δεν το 
γνωρίζετε ή κάνετε σκόπιμα παραπλανητικά ερωτήματα για τη δημιουργία και μόνο 
εντυπώσεων. Γιατί δεν μπορεί να μην ξέρετε ότι οι αποφάσεις του ΣΤΕ είναι 
εκτελεστέες. Μας ενδιαφέρει λοιπόν η άποψη όλων των πολιτών, μας ενδιαφέρει να 
έχουμε τη μεγαλύτερη δυνατή κοινωνική συναίνεση, θα καταβάλουμε κάθε 



προσπάθεια προς αυτή την κατεύθυνση, μας ενδιαφέρει να λύσουμε οριστικά το θέμα 
κι επίσης σας διαβεβαιώνω ότι δεν θα ταλαιπωρήσουμε τον κόσμο και την πόλη και 
δεν θα πετάξουμε άσκοπα λεφτά δεξιά κι αριστερά χωρίς μία σοβαρή μελέτη επί του 
θέματος. Η επικοινωνία μας με την κα Ακαμάτη ήταν θετική, το έγγραφο έχει φύγει, 
θα γίνει και συνεργασία μαζί τους και για τα κυκλοφοριακά ζητήματα εκτός των 
άλλων και νομίζω ότι θα έχει ενδιαφέρον το ζήτημα. Εάν υπάρχει κάποια είδηση σε 
σχέση μ’ αυτές τις συναντήσεις με την κα Ακαμάτη και την ΙΖ΄ Εφορεία, που ελπίζω 
να μην τις ονομάσετε κι αυτές μυστικές, θα ενημερωθεί το σώμα. 

Προεδρεύων: Θέσατε θέμα για γενίκευση της συζήτησης κε Δελαβερίδη; 
Δελαβερίδης: Μετά την απάντηση της κας Δημάρχου αποσύρω την πρότασή 

μου. 
Σκουμπόπουλος: Ζητάμε εμείς γενίκευση της συζήτησης. 
Δήμαρχος: Δεν έχω κανένα πρόβλημα να γενικευτεί η συζήτηση. Θα τα 

συζητήσουμε όλα εδώ σήμερα αλλά απλά να υπενθυμίσω ότι ποτέ τα προηγούμενα 
χρόνια δεν γενικεύτηκε κάποια συζήτηση για επερώτηση. Εμείς ακριβώς για τους 
λόγους που ανέλυσα πριν και για τη διαφορά του προοδευτικού και του συντηρητικού 
μπορούμε εδώ, εφόσον το θελήσει το σώμα, να γενικεύσουμε τη συζήτηση. 

Ορφανίδης: Διαδικαστικά. Θέλοντας να βοηθήσω την κατάσταση κι επειδή 
όντως και σ΄ αυτό και στο δεύτερο θέμα θα μπορούσαν κάποιοι να εκφέρουν άποψη, 
θεωρώ ότι η κα Δήμαρχος ή ο πρόεδρος του Δ.Σ., αυτά τα θέματα να τα φέρνουν σαν 
τακτικά θέματα για να έχουμε και ενημέρωση και θέση γιατί νομίζω πως αυτή τη 
στιγμή είναι άκαιρο να συζητήσουμε γενικευμένα και θα λέμε και αερολογίες. Ας 
δεσμευτεί η κα Δήμαρχος και ο πρόεδρος ότι θα έρθουν για να μπορέσουμε να 
έχουμε όλοι άποψη και πιο τεκμηριωμένη. 

Προεδρεύων: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Χ. Σκουμπόπουλου 
για γενίκευση της συζήτησης; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 7 σύμβουλοι:  
Χ. Σκουμπόπουλος, Β. Γιαννουλάκης, Ε. Σοφιανίδης, Μ. Σακαλής, Μ. Τσιαμήτρου-
Καραχατζή, Ε. Γουναράς, Ι. Καλαϊτζίδης. 

Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν  14, λευκό ο κ. Ορφανίδης. 
Δ. Δάσκαλος, Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. Μιχαηλίδης, Π. Παυλίδης, Σ. Μηλιόπουλος, Ν. 
Μωυσιάδης, Α. Δελαβερίδης, Α. Τσιάρας, Ν. Τσιαμήτρος, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Κ. 
Συμεωνίδης, Μ. Τρανίδης, Α. Παπαστεργίου, Γ. Κάκαρης. 
 Λευκή ψήφο έδωσε ο σύμβουλος Γ. Ορφανίδης.  
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Την από 27-2-2008 επερώτηση της δημοτικής συμβούλου κ. Μ. Τσιαμήτρου-
Καταχατζή, όπως αυτή αναπτύχθηκε και από την ίδια. 
2.- Τις απόψεις και προτάσεις της Δημάρχου και της δημ. συμβούλου Μ. 
Τσιαμήτρου-Καραχατζή, όπως αυτές διατυπώθηκαν κατά τη συζήτηση του παρόντος 
θέματος. 
3.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
4.- Τις διατάξεις των άρθρων 14 του Κανονισμού Εργασιών του Δημοτικού 
Συμβουλίου και 100 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 

 Δεν εγκρίνει τη γενίκευση της συζήτησης επί του 1ου θέματος «Επί 
επερωτήσεως δημοτικής συμβούλου Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή», σχετικά με την 
απόφαση του ΣτΕ, με την οποία ακυρώθηκε η απόφαση του υπουργού Πολιτισμού 
για την κατάχωση τμήματος του ρωμαϊκού δρόμου στην οδό Μητροπόλεως για την 
αμφιδρόμησή της. 
 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  123 / 2008 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΑΝΤΙΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Σουμελίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Δ. Δάσκαλος Χ. Γεωργιάδης 

 Τ.  Χατζηαθανασίου Ε. Σοφιανίδης 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΑΚΗΣ Γ.  Μιχαηλίδης Μ. Σακαλής 

 Σ. Μηλιόπουλος Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
 Ν. Μωυσιάδης Ε. Γουναράς 
 Α. Δελαβερίδης Ι. Καλαϊτζίδης 
 Α.  Τσιάρας Γ. Ορφανίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Τσιαμήτρος   
 Ν. Μαυροκεφαλίδης   
 Κ. Συμεωνίδης   
 Μ. Τρανίδης   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ Α. Παπαστεργίου   
 Γ. Κάκαρης   
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
 Ι. Καπετανίδης   
 Ι. Ταρασίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  12-3-2008 

Ο Αναπληρωτής Δημάρχου 
 
 
 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ 
  
 


